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   Informace z 6. zasedání  
     Předsednictva Rady vysokých škol  

konaného 17. října 2024  
 
 
Zasedání probíhalo prezenční a on-line formou. Maximální počet přítomných členů Předsednictva byl 32. 

Zasedání se zúčastnili hosté: 

• prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc. – vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu  
• doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D. - rektor Vysoké školy polytechnické Jihlava, místopředseda ČKR pro 

oblast vzdělávání 
• PaedDr. Jitka Jánošová, MBA – členka výboru Vysokoškolského odborového svazu 
• prof. RNDr. Jan Vondráček, Ph.D. – člen Akademické rady AV ČR  
• Ing. Radim Ryška, Ph.D. – ředitel Centra pro studium vysokého školství   

 
Schválený program: 

1. Zahájení   
2. Zprávy z Užšího předsednictva Rady VŠ (prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D.) 
3. Zprávy ze Studentské komory Rady VŠ (Ing. Michal Farník)  
4. Zprávy z Fóra předsedů akademických senátů (doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D.) 
5. Vystoupení hostů  
6. Zprávy z Ekonomické komise (doc. Ing. Irena Benešová, Ph.D.)  
7. Zprávy z Legislativní komise (JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík)   
8. Zprávy z Komise pro kvalitu vysokých škol a její hodnocení (Ing. Miroslav Svoboda, Ph.D.)  
9. Různé 

 
 

1. Zahájení  
Zasedání zahájil předseda prof. Tomáš Kašparovský a uvítal všechny přítomné. Následně předsedající  
prof. Jiří Skládanka představil program zasedání, návrhovou komisi a požádal členy Předsednictva Rady VŠ  
o hlasování.  
 
Předmět hlasování:  
Předsednictvo Rady vysokých škol schvaluje program 6. zasedání Předsednictva Rady vysokých škol. 
 
Program byl schválen 26 hlasy, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.   
 
Předmět hlasování: 
Předsednictvo Rady vysokých škol schvaluje návrhovou komisi ve složení: členové Užšího předsednictva,  
doc. Dr. Ing. Vlasta Radová, RNDr. Pavel Popela PhD, doc. Ing. Irena Benešová, Ph.D. a JUDr. Ing. Mgr. 
Marek Hodulík. 
 
Návrhová komise byla schválena optickou většinou, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
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2. Zprávy z Užšího předsednictva Rady vysokých škol   
 
Prof. Tomáš Kašparovský seznámil účastníky se zprávami z Užšího předsednictva Rady VŠ. Na pana předsedu 
navázala prof. Michaela Hrubá s aktuálními informacemi o Metodice 25+ a Metodice 17+.  
 
Usnesení 
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Užšího předsednictva Rady vysokých škol.  
 
Usnesení bylo přijato 29 hlasy, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 

3. Zprávy ze Studentské komory Rady vysokých škol 
Ing. Michal Farník seznámil účastníky se zprávami ze Studentské komory Rady VŠ a navrhl navýšení příspěvku 
Studentské komory Rady VŠ.   
 
Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol souhlasí s navýšením členského příspěvku od roku 2025 za člena 
Studentské komory Rady vysokých škol z původních 9 500,- Kč na 17 500,- Kč. 
 
Usnesení bylo přijato 22 hlasy, 10 členů hlasovalo proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 
Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy ze Studentské komory Rady vysokých škol. 
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 

4. Zprávy z Fóra předsedů akademických senátů 
Doc. Jan Janoušek informoval přítomné o jednání a výstupů z Fóra předsedů akademických senátu  
a s usnesením Fóra:  
Fórum předsedů akademických senátů podporuje stanoviska Rady vysokých škol k pozměňujícím návrhům 
poslanců k vládnímu návrhu zákona, kterým se mění zákon č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a 
doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách). Fórum upozorňuje na závažné nedostatky 
pozměňujících návrhů PN 4405, 4407, 4537 a 4554, které se týkají akademických samospráv. Návrhy neprošly 
standardní diskusí s reprezentacemi vysokých škol při přípravě novely zákona, přitom zásadně mění procesy 
volby rektora, způsoby rozdělování příspěvku a dotace státu vysokým školám a kontroly jejich využívání. 
Uvedené poslanecké návrhy narušují princip samosprávy VŠ spočívající ve vyvážených mechanismech 
kontroly managementu školy ze strany demokraticky volených zástupců akademické obce a posilují 
pravomoci zejména správních rad, jejichž členy jmenuje ministr po projednání s rektorem. V důsledku 
takových změn by pak mohly nastat situace střetu zájmů při volbě rektora nebo rozdělování a kontrole 
využívaní veřejných finančních prostředků rektorem. 
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Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Fóra předsedů akademických senátů,  
a s obdivem oceňuje stanoviska Fóra předsedů akademických senátů k pozměňovacím návrhům 
vysokoškolského zákona.  
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  

5. Vystoupení hostů 
prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc., vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu  
Paní vrchní ředitelka informovala o novele zákona o vysokých školách a o struktuře rozpočtu na rok 2025  
a odpověděla na dotazy přítomných.  
 
Dále pohovořili o problematice VOŠ a pozměňovacích návrzích vysokoškolského zákona i ostatní hosté, 
zejména doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D., rektor Vysoké školy polytechnické Jihlava, místopředseda ČKR pro 
oblast vzdělávání, který dodal i aktuální informace z ČKR.  
 

6. Informace z Ekonomické komise (doc. Ing. Irena Benešová, Ph.D.) 
Doc. Irena Benešová informovala přítomné o jednání z ekonomické komise.  
 
Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol kladně hodnotí navýšení rozpočtových prostředků pro VŠ pro rok 2025 v 
rozpočtu kapitoly 333 MŠMT o 4 mld. Kč.   
 
Zároveň však vyjadřuje vážné znepokojení nad Střednědobým výhledem pro roky 2026 a 2027, kde bohužel 
celý tento nárůst, stejně jako nárůsty slibované (6 mld.), nejsou reflektovány.  
 
Předsednictvo Rady vysokých škol žádá, aby byl slibovaný nárůst finančních prostředků propsán do 
Střednědobého výhledu let 2026 a 2027, aby bylo možné snížit strukturální deficit vysokých škol. 
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  

7. Zprávy z Legislativní komise (JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík)   
Dr. Marek Hodulík informoval přítomné zejména o dalších krocích souvisejících s projednáváním  
a schvalováním novely vysokoškolského zákona.   
 
Usnesení 
Předsednictvo Rady vysokých škol v souvislosti s projednáváním novely zákona o vysokých školách  
a pozměňovacích návrhů apeluje na poslankyně a poslance Parlamentu ČR, aby se důkladně seznámili  
s argumentací Rady vysokých škol, při následném hlasování reflektovali způsob, adekvátnost  
a přesvědčivost vypořádání připomínek, a tím zodpovědně rozhodli o budoucnosti vysokých škol, zejména 
v oblasti změn samosprávy, které představují zásah do autonomie vysokých škol. 
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
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8. Zprávy z Komise pro kvalitu vysokých škol a její hodnocení (Ing. Miroslav 
Svoboda, Ph.D.) 
 
Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Komise pro kvalitu vysokých škol a její 
hodnocení.  
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kompletní záznam jednání bude k dispozici v členské sekci na www stránkách Rady vysokých škol. 
Nejbližší řádné zasedání Předsednictva Rady vysokých škol se bude konat dne 21. listopadu 2024. 

http://www.radavs.cz/
http://www.radavs.cz/
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